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O T V Í R Á N Í  P Ě Š Í  Z Ó N Y

„Není na světě člověk ten, aby se zavděčil lidem všem.“ Tak tohle tvrzení se 
dá snadno vyvrátit. Není nijak těžké chovat se tak, aby nás měli rádi úplně 
všichni. Stačí málo. Se vším souhlasit, takže mlčet, neboť mlčení zname-
ná souhlas. Nekritizovat, takže raději nic nevidět a nic neslyšet. Nikomu 
nepřekážet, takže se moc nehýbat a hledět si svého. Přiblble se usmívat, 
takže raději vůbec nepřemýšlet.
 Ve středu 18. 5. se během slavnostního otvírání pěší zóny objevili i ta-
koví, kteří moudře dodržovali všechna uvedená pravidla. A skutečně se 
dočkali – měli je rádi úplně všichni. Domácí, hosté z kraje i hosté z médií, 
i další hosté - všichni k nim našli vřelý vztah. Takže pokud chcete být oblí-
bení, stačí se řídit jejich příkladem – nevidět, neslyšet, nekritizovat (aspoň 
ne nahlas), nepřemýšlet a hledět si svého, prostě pořádně „zhadrovatět“. 
Řeč je totiž o postavách v životní velikosti, které jsou skutečně poněkud 
hadrovité, a v ZUŠ Opočno, kde vznikly, jim říkají panďuláci. A tito pan-
ďuláci jsou natolik oblíbení, že už vystřídali několik stanovišť a všude jsou 
rádi viděni. Stejné to bylo i při otvírání pěší zóny, během kterého posedá-
vali a polehávali v Zámecké ulici a na Trčkově náměstí.
 Samozřejmě ke každému slavnostnímu otvírání patří projevy zúčast-
něných, Opočno nebylo výjimkou. Mluvčími byli zástupci fi rmy Chládek 
& Tintěra Pardubice (zhotovitel) a fi rmy Dabona Rychnov n. Kn. (zpra-
cování žádosti o dotaci – rekonstrukce byla fi nancována z Regionálního 
operačního programu regionu soudržnosti Severovýchod). Promluvil 
i zástupce Královéhradeckého kraje, poslední slovo patřilo našemu 

starostovi Štěpánu Jelínkovi. Poté už se přestřihla páska a hosté i domácí 
se vydali Zámeckou ulicí na Trčkovo náměstí. Cestou si prohlédli obrazo-
vou dokumentaci na panelech – historie, rekonstrukce, dnešek. 
 Slavnostní začátek, zajímavé dokumenty, zábavní panďuláci v nejrůz-
nějších pozicích (na Trčkově náměstí uspořádali dokonce klasický piknik), 
to byla vděčná kombinace. Ocenili ji všichni, kdo se přišli podívat, ocenili 
i závěr akce. Ten byl na nádvoří zámku, o pohoštění se postarala fi rma 
Chládek & Tintěra, o kulturní doprovod žákyně ZUŠ Opočno a Dobruška. 
Smyčcové kvarteto, které pracuje pod vedením učitelky Dagmar Proko-
pové, mnozí opočenští posluchači už znají. Teď je poznali i hosté a je po-
těšující, že žasli nad vysokou úrovní mladých hudebnic, kterou v našem 
malém Opočně nečekali.
 A komu za celou akci poděkovat? Počasí. Kdyby nepřálo, no, to by se 
děly věci! Panďuláci by se rozmočili a už by je neměl nikdo rád. Takže rada 
na závěr – přece jen je lepší nezhadrovatět. dm

R e k o n s t r u k c e  z p e v n ě n ý c h  p l o c h
T r č k o v o  n á m ě s t í  a  Z á m e c k á  u l i c e

Z V L Á Š T N Í

P Ř Í L O H A

Slavnostní přestřižení pásky. Zleva starosta města Opočna pan Štěpán 
Jelínek, zástupce Královéhradeckého kraje pan Helmut Dohnálek, člen před-
stavenstva fi rmy Chládek a Tintěra pan Martin Havelka a jednatel společnosti 
DABONA pan Drahoslav Chudoba.

Posezení na pěší zóně.

Vrchní část Zámecké ulice s průhledem na Trčkovo náměstí.
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P A R K O V Á N Í  V  P Ě Š Í  Z Ó N Ě

Patřím také mezi obyvatele nově vyhlášené pěší zóny a chtěla 
bych zde vyjádřit důvody, pro které se domnívám, že je dobře, 
že se v ní nebude parkovat. Ano, parkovat, o povolení vjezdu 
obyvatelům nově vzniklé pěší zóny nehovořím, to není pro-
blém sporu. 

 Pěší zóna byla vyhlášena v ulicích, které jsou z hledis-
ka historického vývoje úzké a zástavba v nich je nahuštěná. 
Mnohým z nás tak projíždějí auta v těsné blízkosti oken bytu 
(nikoli však iniciátorům petice). Parkovací prostory jsou ne-
dostatečné, takže kdyby chtěli před svými domy zaparkovat 
všichni, kteří zde bydlí, rozhodně se sem nevejdou. Kdo bude 
rozhodovat, které auto z těch mnoha se na dané úzké místo 
postaví? Obyvatelé třech domů ve Vorlově ulici, kde bydlí ini-
ciátoři petice a o kterou se zejména vede spor, vlastní dohro-
mady pět automobilů. Kdo tedy a se kterým autem zde může 
parkovat a kdy?  Bude platit, jako dosud, že ten méně ohledu-
plný vyhrává? Můžete totiž namítnout, že je to věc domluvy 
mezi sousedy. Věřte ale, že pokus o dohodu již v minulosti 
selhal. Je otázka vzájemného respektu a slušnosti, jestli bu-
deme parkovat svá auta pod okny svých sousedů, nebo jestli 
ujdeme pár desítek metrů ke svému domu pěšky, jako to my, 
starousedlíci, již dávno činíme. 
 Nezapomínejme, že se stále jedná o veřejný prostor, který 
tedy mohou využívat všichni obyvatelé. Pokud se podaří pro-
sadit parkování na těchto místech, pak tedy bez výjimky pro 
všechny místní obyvatele ve stejné míře. Pak budou tyto ulice 
plně zastavěny auty. To chceme? Eva Hejzlarová

P Ě Š Í  Z Ó N A

Ráda bych připomněla všem signatářům petice proti vyhlá-
šení pěší zóny v Opočně, že o záměru této akce byli všichni 
Opočeňáci informováni s dostatečným předstihem před za-
hájením, již 12. října 2009!
 Ani na veřejném zasedání zastupitelstva města s progra-
mem na toto téma, s možností seznámit se s projektovou do-
kumentací, nikdo z přítomných neprotestoval. Je tedy zbyteč-
né „chodit s křížkem po funuse“.
 Mně se pěší zóna v Opočně líbí a jsem ráda, že historická 
část města, ve kterém bydlím 55 roků, má opět své kouzlo 
a neruší jej stále se rozšiřující kolony zaparkovaných aut.
 Všichni dobře víme, že budování pěších zón a dodržová-
ní pravidel s tím spojených, funguje i v jiných historických 
městech, s respektem, bez emocí a vzteku. Snad to pochopí 
i ti, kterým „nějaká“ historie nic neříká a kteří mi doporučují, 
abych se odstěhovala, když se mi nelíbí kličkovat mezi auty 
a nechápu JEJICH demokracii. Helena Fáberová

PS: Na nedostatek pohodlných laviček a květinové výzdo-
by v Zámecké ulici, jsem za přítomnosti paní architektky – 
autorky projektu, upozorňovala již na výše zmíněném zase-
dání zastupitelstva města.

Čast zrekonstruované plochy Trčkova náměstí.

Starosta města se zástupcem fi rmy Chládek a Tintěra 
u zrekonstruované kašny na Trčkově náměstí.

Večerní Trčovovo náměstí lákající k procházce. 

Parkování na vyhrazených parkovacích místech v pěší zóně?
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